
PROTOKÓŁ NR 7/2008 

z posiedzenia Komisji Finansów, Rozwoju i Promocji 
w dniu 24.07.2008 r. 

 
 

Obecni : 

Według załączonej listy obecności ( załącznik nr 1 protokołu ). 

 
 
Porządek posiedzenia : 

1. Informacja o bieżącej sytuacji finansowej gminy. 

2. Ocena zabezpieczenia mieszkańców gminy w zakresie opieki zdrowotnej. 

3. Weryfikacja procedury uchwalania budżetu. 

4. Ocena stanu i kierunków działań dotycząca układów komunikacyjnych w gminie. 

5. Sprawy bieżące.  

6. Przyjęcie Protokołu Nr 6/2008 z posiedzenia komisji w dniu 18.06.2008 r. 

 
 
    Przewodniczący komisji Jan Wieczorek przywitał Burmistrza Miasta, Zastępcę 

Burmistrza Miasta, Naczelnika Wydziału Finansowego oraz członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo i obecnych jest ponad 

50 % członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia i zaproponował by zmienić 

kolejność omawiania tematów z uwagi na udział w posiedzeniu projektanta z Krakowa 

i po przedstawieniu przez Naczelnika Wydziału Finansowego informacji o bieżącej 

sytuacji finansowej gminy przystąpić do pkt-u 4 porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia z powyższą zmianą został przyjęty jednogłośnie przy 9                   

głosach za. 

 
Ad. 1 

Naczelnik Wydziału Finansowego Sylwia Krenzel omówiła realizację budżetu gminy 

Bieruń na dzień 30.06.2008 r. według zestawienia tabelarycznego stanowiącego zał.  

nr 2 do protokołu. 
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Poinformowała, że dochody budżetowe zostały wykonane w 53,08 % ( powyżej 

wskaźnika upływu czasu ), wydatki ogółem w 36,78 % ( poniżej wskaźnika upływu 

czasu), w tym wydatki bieżące w 42,03 %, a wydatki majątkowe                     

w 11,09 %. Poinformowała, że do tej pory nie zaciągnięto kredytu komercyjnego oraz 

wpłynęła I rata pożyczki na „Program ograniczenia niskiej emisji na terenie Bierunia”. 

Przedstawiła szczegółową informację w sprawie zaciągniętych kredytów i pożyczek 

sygnalizując jednocześnie, że spłaty są realizowane zgodnie z harmonogramem.  

Podała stan środków na rachunku bieżącym i lokatach gminy oraz na rachunku 

Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska.  

 

W czasie dyskusji poruszono problem niskiego wykonania wydatków majątkowych. 

 
Burmistrz Miasta udzielił szczegółowej informacji w powyższej sprawie sygnalizując 

m.in., że prawdopodobnie w br. gmina nie otrzyma dotacji na kanalizację sanitarną.                

W przypadku nie otrzymania żadnych środków zewnętrznych w tym roku, nie ma 

zagrożenia wstrzymania realizacji inwestycji, ponieważ są to zadania wieloletnie.  

Zastępca Burmistrza Jan Podleśny poinformował o złożonych wnioskach                      

o dofinansowanie zadań majątkowych.  

 
Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła jednogłośnie przy 10 głosach za, 

następujący wniosek : 

Wniosek 1 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła do wiadomości aktualną sytuację 

finansową gminy Bieruń na dzień 30.06.2008 r., zwracając uwagę na pozyskiwanie 

środków zewnętrznych 

 

 
Ad. 4 

Naczelnik Wydziału GPN Krystyna Trzońska w temacie dotyczącym działań                      

w zakresie układów komunikacyjnych w gminie poinformowała, że na zlecenie gminy 

Bieruń zostały aktualnie opracowane przez Spółkę IMS z Krakowa dwa etapy 

„Studium Systemu Komunikacyjnego Miasta Bierunia”. 
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Przybyły na posiedzenie komisji projektant inż. Jan Friedberg reprezentujący Spółkę 

IMS przedstawił wstępną diagnozę oraz kierunki działań w zakresie rozwiązań 

komunikacyjnych Bierunia uwzględniające potrzeby miasta oraz zapisy aktualizacji 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Poinformował 

o celu, zakresie i przedmiocie opracowania studium systemu komunikacyjnego 

Bierunia, pracach przygotowawczych obejmujących opracowanie planu osiowego 

dróg w granicach miasta, podział miasta na rejony, opis tras i przystanków transportu 

publicznego, a następnie przeprowadzonych badaniach m. in. ruchliwości 

mieszkańców, natężeń ruchu na wybranych skrzyżowaniach i parkingach itd. 

Zasygnalizował, że ewentualne sugestie radnych zostaną rozpatrzone i uwzględnione 

w opracowaniu.  

 
W czasie dyskusji, w której m.in. głos zabrali : Przewodniczący Rady Henryk 

Skupień, Przewodniczący komisji Jan Wieczorek, członkowie komisji - Jan Knopek, 

Andrzej Bibrzycki, Leszek Kryczek, Czesław Matyjasik oraz Burmistrz 

zaproponowano : 

- uwzględnienie komunikacji kolejowej, 

- uwzględnienie dróg technologicznych KWK „Piast” wzdłuż przebiegu trasy S1, 

- rozpatrzenie innego przebiegu obwodnicy północnej. 

 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy                   

10 głosach za, następujący wniosek : 

Wniosek 2 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła do wiadomości informację 

dotyczącą stanu i kierunków działań w zakresie układów komunikacyjnych w Bieruniu 

i zwraca się o rozpatrzenie następujących wniosków zgłoszonych podczas dyskusji : 

- uwzględnienie komunikacji kolejowej, 

- uwzględnienie dróg technologicznych KWK „Piast” wzdłuż przebiegu trasy S1, 

- rozpatrzenie innego przebiegu obwodnicy północnej 
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Przewodniczący komisji przed przystąpieniem do następnego punktu porządku 

posiedzenia zapoznał członków komisji z treścią pisma Starosty Bieruńsko-

Lędzińskiego w sprawie budowy trasy ekspresowej S-1 ( pismo stanowi zał. nr 3 do 

protokołu ). 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła pismo do wiadomości. 

 

 
 
 
Ad. 2 

Przewodniczący komisji Jan Wieczorek zwrócił się do Przewodniczącego Komisji 

Zdrowia o przedstawienie tez oraz wniosków wypracowanych na posiedzeniu komisji 

w temacie dotyczącym służby zdrowia w mieście.  

 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

Leszek Kryczek poinformował, że komisja po zapoznaniu się z informacjami 

zaproszonych Dyrektorów Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej działających 

na terenie Bierunia nie stwierdziła występowania problemów związanych                     

z działalnością placówek medycznych i opieką zdrowotną mieszkańców.  

Komisja w wyniku dyskusji uzgodniła potrzebę podjęcia wspólnych działań w celu 

zapewnienia mieszkańcom całodobowej opieki medycznej w jednym z podmiotów 

NZOZ na terenie Bierunia uznając jednocześnie że, najlepsze warunki do świadczenia 

całodobowej opieki medycznej posiada NZOZ „Medicor” s.c. 

 
W czasie dyskusji : 

Przewodniczący Rady Henryk Skupień stwierdził, że zadaniem gminy jest stworzenie 

niezbędnych warunków w zakresie właściwego systemu funkcjonowania opieki 

zdrowotnej, w tym promocja i edukacja zdrowia, realizacja programów zdrowotnych, 

które gmina powinna mieć wypracowane, działanie na rzecz osób niepełnosprawnych. 

Ponadto powinna być prowadzona odpowiednia polityka podatkowa oraz związana                      

z umowami dzierżawnymi, należy również rozważyć możliwość przekształceń 

własnościowych. 
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Następnie członkowie komisji zapoznali się z informacją o stawkach czynszu                      

i przychodach z dzierżawy lokali dla NZOZ-ów w 2008 r. ( zał. nr 3 ) oraz informacją 

– budynki świadczenia zdrowotne ( zał. nr 4 ). 

 
Burmistrz poinformował, że najbliższa Sesja Rady będzie poświęcona ocenie służby 

zdrowia w mieście. Przypomniał, że sprawy dotyczące umów dzierżawnych                      

z NZOZ-ami są uporządkowane do 2010 roku. Stwierdził, że sprawą bardzo istotną dla 

mieszkańców jest zapewnienie całodobowej opieki medycznej. Działalność na rzecz 

dzieci niepełnosprawnych jest zadaniem powiatu. 

W dalszej dyskusji poruszono m. in. :  

- sprawę programów zdrowotnych – wystąpienia NZOZ-ów z ofertą programów 

oraz ich odpowiedniego doboru do potrzeb mieszkańców, 

- sprawę przekształceń własnościowych – sprzedaży majątku gminy prywatnym 

zakładom opieki zdrowotnej, 

- sprawę docelowego wypełnienia luki w obsłudze medycznej w zakresie 

położnictwa i osób starszych. 

 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji uwzględniając głosy w dyskusji i zgłoszone 

propozycje przyjęła następujący wniosek :  

Wniosek 3  
dotyczący zabezpieczenia mieszkańców gminy w zakresie opieki zdrowotnej 
 
1. Gmina Bieruń zapewnia niezbędne warunki do właściwego funkcjonowania 

systemu ochrony zdrowia.  
( wniosek został przyjęty jednogłośnie przy 10 głosach za ) 
 
2. Na podstawie materiałów, w tym „Diagnozy problemów zdrowotnych” i analizy 

potrzeb, kontynuowanie i wypracowanie zasad postępowania w zakresie ochrony 
zdrowia i opieki zdrowotnej ze szczególnym uwzględnieniem programów 
zdrowotnych przy współpracy z Powiatem. 

( wniosek został przyjęty jednogłośnie przy 10 głosach za ) 
 
3. Zapewnienie całodobowej i świątecznej opieki zdrowotnej w Bieruniu. 
( wniosek został przyjęty jednogłośnie przy 10 głosach za ) 
 
4. Optymalizacja zadań na rzecz osób niepełnosprawnych. 
( wniosek został przyjęty jednogłośnie przy 10 głosach za ) 
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5. Wspomaganie inicjatyw związanych z rozwojem opieki zdrowotnej na terenie 
Bierunia poprzez prowadzenie odpowiedniej polityki podatkowej i warunków 
dzierżawy. 

( wniosek został przyjęty jednogłośnie przy 10 głosach za ) 
 
6. Wspomaganie inicjatyw zmierzających do wypełnienia luki w obsłudze medycznej 

mieszkańców Bierunia w zakresie położnictwa i wieku podeszłego. 
( wniosek został przyjęty większością głosów przy 8 głosach za, 1 przeciw, 1 wstrzymującym ) 
 

 

 
 
Ad. 3 i 5 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji zaopiniowała projekty następujących uchwał, 

które zostały przygotowane na najbliższą Sesję Rady : 

 
a) w sprawie zmian budżetu, 

Naczelnik Wydziału Finansowego Sylwia Krenzel przedstawiła zmiany                     

w budżecie zgodnie z załącznikami do projektu uchwały, w tym szczegółowo 

omówiła zmiany w załączniku nr 2 i dodatkowym materiale informacyjnym 

stanowiącym zał. nr 4 do protokołu.   

 
Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji przyjęła większością głosów przy głosach 

za, 1 wstrzymującym, następujący wniosek : 

Wniosek 4 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały                     

w sprawie zmian budżetu 

 

 

b) w sprawie trybu prac i procedury uchwalania budżetu gminy Bieruń, 

 
Komisja Finansów po zapoznaniu się z treścią załącznika do w/wym. uchwały 

wprowadziła do jego treści 3 poprawki i przyjęła większością głosów przy                      

8 głosach za, 1 wstrzymującym, następujący wniosek: 
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Wniosek 5 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały                     

w sprawie trybu prac i procedury uchwalania budżetu gminy Bieruń z 

uwzględnieniem 3-ch poprawek o brzmieniu : 

- w w § 2 pkt 2 skreśla się „ ..... oraz Radni Miasta Bierunia ...” 

- w § 2 pkt 10 dopisuje się „ ..... przez Radę Miejską.” 

- w § 2 pkt 11 dopisuje się „ ..... w terminie do 7 dni ....” 

 

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów 

azbestowych z budynków stanowiących własność osób fizycznych z terenu Gminy 

Bieruń w 2008 r.   

 
Komisja Finansów przyjęła jednogłośnie przy 8 głosach za, następujący wniosek: 

Wniosek 6 

Komisja Finansów, Rozwoju i Promocji pozytywnie opiniuje projekt uchwały                     

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów 

azbestowych z budynków stanowiących własność osób fizycznych z terenu Gminy 

Bieruń w 2008 r.  

 

 
Ad. 6 

Protokół Nr 6/2008 z posiedzenia komisji w dniu 18.06.2008 r. został przyjęty 

jednogłośnie przy 9 głosach za. 

 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
Protokołowała :  Elżbieta Dukat   


